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z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 08 marca  2011r.  w sali  posiedzeń 
Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
            Początek obrad godz.  10 0 0 .
            Zakończenie  obrad godz.  11:20.
Przewodniczył:  mgr  Sławomir  Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  13 radnych w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecni  usprawiedliwieni:  radny Krzysztof  Fabisiak.
Nieobecni  nieusprawiedliwieni :  radny Andrzej  Kamiński.   
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
1. inż.  Henryk Kacprzyk  – Wójt  Gminy
2. Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
4. Tomasz  Naudzidło -  Nadkomisarz 
5.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald
(lista  obecności w załączeniu – zał.  nr 2)

Podjęto uchwały od nr 39 do nr 42.

Ad pkt  1 i  2.  Przewodniczący Rady Gminy – Sławomir  Matuszewski  dokonał 
           otwarcia  VI-tej  sesj i  Rady Gminy,  po czym stwierdził  quorum, przy któ-
           rym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy.  
           Następnie  powitał  radnych i  zaproszonych gości.
           Porządek VI sesj i  Rady Gminy został  przyjęty jednogłośnie wg następują-
           cego wyszczególnienia:

           1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
           2.  Przyjęcie  porządku obrad.
           3.  Przyjęcie  protokółu z poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
           4.  Sprawozdanie  Wójta  z działalności  między sesjami.
               a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
           5.  Podjęcie  uchwały przez Radę Gminy:
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata  2011 -  2020
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata  2011 -  2020
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2011r.  
               -  w sprawie zaciągnięcia  kredytu  bankowego 

  6.  Wolne wnioski  i  zapytania.
           7.  Zamknięcie  obrad.
 
Ad pkt  3.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował  radnych,  że zapoznał  się z
           treścią  V-go protokółu sesj i .  Protokół  był  wyłożony do wglądu przy l iście
           obecności.  Znajduje się w biurze rady i  zawsze można zapoznać się z jego
           treścią.
           Przewodniczący Rady Gminy wnioskował o przyjęcie  protokółu z V-tej
           sesj i  Rady Gminy bez odczytywania.
           Radni uwag nie  zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych  nie by-
           ło,  wstrzymujących się  nie było  – przyjęła  bez odczytywania  protokół  z
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           V-tej  sesj i  Rady Gminy.
 
           Radny Ryszard Bala zgłosił  wniosek, aby wszystkie  protokoły z sesj i  
           i  posiedzeń Komisj i  były zamieszczane w BIP, bo nie wszystkie  protokoły
           są zamieszczane w internecie.  Nie każdy ma czas czytać  protokoły w gmi-
           nie,  a  w domu można ściągnąć z  internetu i  poczytać.  
           Inspektor  Bronisława Warmińska  poinformowała,  że wszystkie  protokoły
           od nowej kadencj i  są zamieszczane w BIP.
           Pan Wójt  poinformował,  że dopilnuje,  żeby strona internetowa gminy wła-
           ściwie funkcjonowała.  

Ad pkt  4.  Pan Wójt  – obecnie moja praca polega na jeżdżeniu po zebraniach  i  wy-
           borze sołtysów i rad sołeckich.
           Tam gdzie sołtys i  zrezygnowali ,  zostali  wybrani  nowi;  w Szczepankowie
           i  Frygnowie,  w pozostałych pięciu sołectwach pozostali  wybrani  starzy
           sołtysi .  Odbyło  się już 7 zebrań,  przed nami jeszcze 13.
           Dzisiaj  będzie już trzecia  sesja na ten sam temat;  prostowanie danych w
           Wieloletniej  Prognozie Finansowej.
           Wniosek o dofinansowanie odwiertów i  hydroforni  w Pacółtówku jest  już
           w Agencji ,  myślę,  że dołożą środków.
           W związku z przynależnością  do Stowarzyszenia  LGD „Ziemia  Lubawska”
           przygotowujemy pod te  działania  projekty na inwestycje  w gminie.  Jest  
           do wykorzystania  400 tys.  złotych  na „Odnowę wsi” i  drobne kwoty po 8 
           lub 5 tys .  zł  na małe projekty.
           Gdyby pieniądze wróciły za Tymawę i  „Orlik”,  to  zwrócilibyśmy do ban-
           ku i  zadłużenie byłoby mniejsze.  Nie spieszą się  z rozliczeniem,  bo bank
           zarabia na odsetkach.
           Jeżeli  chodzi  o przetargi,  to nowe nie  były ogłaszane.  
 
Ad pkt  5.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował  radnych o potrzebie podję-
           cia  uchwał na dzisiejszej  sesj i  Rady Gminy.

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-75/11
           Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Olsztynie  z dnia
           17 lutego 2011 roku w sprawie opinii  o prawidłowości  planowanej  kwoty 
           długu Gminy Grunwald,  na podstawie przyjętej  przez jednostkę samorzą-
           du terytorialnego Wieloletniej  Prognozy Finansowej na lata  2011 – 2017
           oraz uchwały budżetowej  na rok 2011.
           Pozytywnie  zaopiniowano prawidłowość planowanej  kwoty długu na lata
           2011 – 2017 Gminy Grunwald.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany 
           Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2011 – 2020.
           Pani Skarbnik – od 2014 roku będą obowiązywać nowe relacje dotyczące
           wyliczenia zadłużenia.
           Ostatnio poprawiliśmy budżet,  a nie  poprawiliśmy Wieloletniej  Prognozy
           Finansowej.  Od tego roku weszła  WPF i  powiązana jest  z  budżetem.
           Pan Wójt  – są dwie granice zadłużenia  gmin.  Zmiany wprowadził  rząd,
           żeby zamknąć samorządom możliwość  zaciągania  kredytów.  
           Mimo,  że dokładamy 25% środków własnych,  do środków uzyskiwanych
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           funduszy unijnych,  to l iczą nam to do zadłużenia.
           Radny Edmund Żmijewski  – nie  możemy mieć  więcej  długu?
           Radny Ryszard Bala – czy musimy koniecznie  uchwalać dzisiaj  te  uchwa-
           ły?  
           Pan Wójt  – mamy zaległości  z  tytułu  ZUS i  podatków, które musimy opła-
           cić  i  zobowiązałem się,  że do 12 marca  zapłacimy.  Dlatego zwołana była
           ta sesja.  Nic merytorycznie  się nie  zmienia.
           Radny Ryszard Bala – dostajemy sporo materiałów przed samą sesją.
           Przeglądając ten materiał ,  s twierdzam, że tu są błędy rachunkowe.
           Pani Skarbnik – wszystkie  załączniki  były sprawdzane przez RIO.
           Radny Ryszard Bala – w RIO też pracują ludzie.  Wpłynie  od 300 gmin po
           kilka takich uchwał,  to  też mają prawo się pomylić.
           Pan Wójt  – w naszym województwie jest  116 gmin.  W budżecie  na 2011r.
           pomylil iśmy się  o 1 mln,  to  oprócz tego,  że zauważyła  to Pani Skarbnik,
           to w RIO też to  znaleźli .  
           Pani Skarbnik – oni  wydają opinię,  więc muszą sprawdzić.
           Radny Ryszard Bala – z jakich pozycj i  bierze się wskaźnik procentowy w
           pozycj i  17 i  pozycj i  18? 
           Pani Skarbnik – zapraszam po sesj i  i  wszystko wyjaśnię.  
           Innych uwag nie  zgłoszono.
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 11 głosami za,  przeciwnych  nie by-
           ło,  przy 2 głosach wstrzymujących się (radny Ryszard  Bala,  Arkadiusz 
           Rosa)  – podjęła  uchwałę Nr VI/39/11 w sprawie zmiany Wieloletniej  Pro-
           gnozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2011 – 2020. 
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany
           Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2011 – 2020.
           Radni uwag nie  zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 11 głosami za,  przeciwnych  nie by-
           ło,  przy 2 głosach wstrzymujących się (radny Ryszard  Bala,  Arkadiusz  
           Rosa)  – podjęła  uchwałę Nr VI/40/11 w sprawie zmiany Wieloletniej  Pro-
           gnozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2011 – 2020.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmian
           budżetu Gminy Grunwald na 2011r.
           Pani Skarbnik – budżet  jest  powiązany z WPF. Zmniejszamy budżet  o 
           2.642.143,72 złotych.
           Radni uwag nie  zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych  nie by-
           ło,  wstrzymujących się  nie było  – podjęła  uchwałę Nr VI/41/11 w sprawie
           zmian budżetu Gminy Grunwald na 2011.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zaciąg-
           nięcia  kredytu  bankowego.
           Radni uwag nie  zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych  nie by-
           ło,  wstrzymujących się  nie było  – podjęła  uchwałę Nr VI/42/11 w sprawie
           zaciągnięcia  kredytu  bankowego.
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           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).

Ad pkt  6.  Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Muzeum Warmii  i  Mazur
           w sprawie wydzielenia  z  Muzeum Warmii  i  Mazur Muzeum Bitwy pod
           Grunwaldem w Stębarku.
           (Pismo w załączeniu  – zał.  nr 8).
           Pan Wójt  – środki  na infrastrukturę nie  do końca wykorzystano tak jak
           byśmy chcieli ,  pole namiotowe z takim zaplecze  przesadzone.
           Nie do końca wyobrażam sobie,  żebyśmy robili  taką imprezę sami  bez po-
           mocy Urzędu Marszałkowskiego.
           Uważam, że powinniśmy zaprosić  na sesję Pana Janusza Cygańskiego 
           i  podziękować za dotychczasową współpracę.
           Miałem telefon z Komendy Wojewódzkiej  o dofinansowanie zakupu ozna-
           kowanego samochodu dla  policj i .
           Skoro my zwracamy się z prośbą o zachowanie  Posterunku Policj i  w Stę-
           barku, to i  my powinniśmy dołożyć  starań,  żeby utrzymać  ten posterunek.
           Nadkomisarz  Tomasz Naudzidło – mieliśmy telefon od Zespołu Adminis-
           tracyjno – Gospodarczego,  że dofinansowanie będzie skierowane głównie 
           na te  miejscowości,  które będą związane z organizacją  Euro 2012.
           Nawet dla  bezpieczeństwa policjantów potrzebny jest  samochód oznako-
           wany.  To jest  ostatni  moment,  żeby otrzymać  nowy samochód,  bo tamten
           już się  wysłużył.  
           Proszę,  żebyście  wyrazili  pozytywną opinię  na dofinansowanie zakupu sa-
           mochodu.
           W Komendzie Powiatowej  Policj i  jest  wiele samochodów uszkodzonych,
           których okres gwarancj i  już minął,  ale  koszty naprawy są bardzo wysokie.
           Przewodniczący Rady Gminy – chodzi o ten radiowóz,  który jest  w Dąb-
           równie,  one przyszły w tym samym czasie.
           Radny Ryszard Bala – jakiej  marki,  to  ma być  wóz?
           Nadkomisarz  Tomasz Naudzidło – jakiś f iat .
           Przewodniczący Rady Gminy – dofinansujemy zakup samochodu a oni zli-
           kwidują Posterunek.
           Pan Wójt  – już wymuszę zapis,  żeby nie  zlikwidowali  Posterunku.
           Gmina Ostróda wystąpiła  z prośbą o budowę schroniska dla  zwierząt  w
           Wyżnicach.  Będziemy musiel i  partycypować w kosztach,  bo nie  mamy co
           zrobić z bezpańskimi psami.
           Radny Edmund Żmijewski  – dużo psów biega,  które mają właściciel i .
           Radny Ryszard Bala – ja myślę,  że warto zastanowić się nad dwukierun-
           kowym działaniem,  wzmóc kontrolę  przez Policję,  a ze strony samorządu 
           wprowadzić podatek.
           Pan Wójt  – popieram zdanie radnego. Ulgi  w opłacie  są dla emerytów 
           i  osób, którym psy pomagają  w egzystencj i .
           Zakazuje się  strzelania  do psów, które atakują dziką zwierzynę.
           Jestem za tym,  żeby wprowadzić podatek.
           Sołtys  Zenon Konopiński – to  też nie jest  rozwiązanie,  bo nawet  w Stęba-
           rku w blokach facet  ma psa i  twierdzi,  że  to nie  jego, tylko  on go dokar-
           mia.    
           Sołtys  Marian Abramowicz – roznosząc nakazy i  upomnienia,  to  się zorie-
           ntowałem,  że dużo osób jest  podłączonych do wodociągu,  oczyszczalni,  a
           nie mają  podpisanych umów. Wiele osób jest  podłączonych i  nie  płacą,  a
           czas ucieka,  należy obciążać  i  niech płacą.
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           Druga sprawa to kanalizacja,  zorientowałem się,  że 10 rodzin nie jest  
           podłączonych i  nie  będzie,  bo jak został  zlikwidowany PGR, to ścieki  idą
           do Marózki,  a  dla nich to dobrze,  bo nie płacą za ścieki.
           Plus Zakon Jezuitów,  tam są często awarie  sieci  wodociągowej.  
           Już w poprzedniej  kadencj i  mówiłem, że istnieje zagrożenie ze strony 
           wieży.
           Pan Wójt  – ci  którzy nie mają podłączeń,  my nie  będziemy będziemy ro-
           bić za gminne pieniądze podłączeń.
           Nie zrobię kanalizacj i  i  wodociągu na siłę osobie,  która nie  chce wpuścić 
           z inwestycją  na swój teren.
           Tak było  w Marcinkowie,  Pani z  Warszawy,  która kupiła  ziemię,  nie  wpu-
           ściła  na swoje pole,  bo powiedziała,  że po zbiorach,  a teraz chce,  żeby 
           zrobić jej  wodociąg.  Możemy zrobić,  ale  za jej  pieniądze.
           Każdy musi  wykonać projekt przyłącza,  inspektor  wyda pozwolenie.
           Nie można szamba podłączać do kanalizacj i ,  bo nam uszkadzają zaległe
           ścieki  oczyszczalnię.
           Jeżeli  mieszkańcy dołożyliby do inwestycj i ,  to wtedy byłby szacunek do 
           zrobionej  inwestycj i .
           Jeżeli  te 3 budynki  chcą,  żeby ich przyłączyć,  to  muszą złożyć  dokumenty
           Jeżeli  chodzi  o wieżę,  to  sprawa poszła  do Inspekcj i  Nadzoru Budowlane-
           go,  albo wyda nakaz rozbiórki,  albo jak stwierdzą,  że nie  zagraża,  to  nic 
           nie możemy zrobić,  bo to  nie jest  nasze.
           Radny Stanisław Zaboroś – na zebraniu wiejskim,  była  zgłaszana sprawa
           uporządkowania starego cmentarza w Grunwaldzie,  jest  u nas osoba,  która
           ma do odpracowania 80 godzin,  czy nie  mogłaby tego zrobić?
           Pan Wójt  – proszę tę sprawę uzgodnić z Panem Mikołajskim.
           Pani Ewa Kasprzycka podziękowała radnym i sołtysom za 16-letnią  
           współpracę na stanowisku sołtysa.
           
Ad pkt  7.  Wobec zrealizowania  porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy
           zamknął  VI-tą sesję Rady Gminy.

            Protokołowała                                  Przewodniczący Rady Gminy

            Bronisława Warmińska                       mgr  Sławomir  Matuszewski 


